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Emitent: SECRETARUL GENERAL AL MUNICIPIULUI ROMAN 

Nr. 81906 din 03.11.2023 

 

 

PROCES – VERBAL 
Încheiat la şedinţa de îndată 

a Consiliului Local Roman din 03.11.2023; 

 

Şedinţa a fost convocată, prin dispoziţia Primarului nr. 1166 din 

03.11.2023 

Şedinţa se desfăşoară la sediul Municipiului Roman, în sala „Unirii”, 

Piaţa Roman Vodă, nr. 1, începând cu ora 12. 
 

La apelul nominal efectuat de către Secretarul general al municipiului 

Roman se constată şi se înregistrează prezenţa a 14 consilieri locali, lipsind 

motivat dnii consilieri Albert Ovidiu, dnul George-Dragoș Barcă, dnul Eugen 

Patrascu, dnul Bogdan Roman, dnul Ștefan-Ionuț Gârbea, dna Dana-

Lacramioara Păiuș și dna Roxana-Ioana Iorga. 

Dnul secretar Gheorghe Carnariu il informează pe dnul preşedinte Adrian 

Alin Tanase cu privire la cvorumul și la majoritatea necesară pentru adoptarea 

fiecărei hotărâri. Astfel, pentru:  

❖ punctul 1 – majoritate absoluta –  11 voturi 
 

 

Se supune spre aprobare ordinea de zi, aceasta fiind aprobată în unanimitate  

de voturi, după cum urmează: 

1. Proiect de hotărâre privind aprobarea tipului de suport alimentar în 

cadrul Programului-pilot de acordare a unui suport alimentar 

pentru preşcolari şi elevi, conform O.U.G. nr. 77 din 28 

septembrie 2023 - iniţiator Leonard Achiriloaei - Primarul Municipiului 

Roman – C4 și C5;  
 

La punctul 1) de pe ordinea de zi – aprobarea tipului de suport 

alimentar în cadrul Programului-pilot de acordare a unui suport 

alimentar pentru preşcolari şi elevi, conform O.U.G. nr. 77 din 28 

septembrie 2023- avizul comisiei cultura, culte , sănătate, invățămant si tineret 

a fost favorabil 

 Avizul comisiei juridice a fost favorabil. 
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      Dnul presedinte de sedinta anuntă depunerea unui amendament la acest 

proiect de către dnul consilier Alin Buzdugan si da citire amendamentului . 

   Prin amendament se solicita modificarea specificatiilor tehnice  dupa cum 

urmeaza:”se elimina specialitatile de BRANZA TOPITA-felii, triunghiuri, baton 

,urmand a fi inlocuite cu alte produse alimentare, in urma consultarii cu 

furnizorii”. 

      Domnul consilier Alin Buzdugan  mentioneaza că ideea proiectului este una 

foarte buna si anume de a asigura o masă pentru elevi insa brânza topită este 

considerată un produs nociv de majoritatea specialistilor deoarece contine aditivi 

alimentari care creaza dependenta si deci probleme ulterioare in dezvoltarea 

copiilor. 

     Domnul primar Leonard Achiriloaei intervine si arata ca procedura si 

legislatia care se aplica  pentru acest sprijin sunt clar definite. ”Sunt niste acte 

normative care reglementeaza foarte clar procedura si tipul de sprijin. De aceea 

anumite lucruri nu pot fi facute sau nu pot fi schimbate. A solicitat beneficiarilor 

acestui program să intruneasca consiliile de administratie de urgenta  si de aceea 

si caracterul de indata al sedintei, deoarece ordonanta de urgenta a fost data in 

septembrie iar de luni cand copiii revin la scoala dupa vacanta să poată beneficia 

de acest suport alimentar”. 

  Domnul consilier Alin Buzdugan arată că a studiat atat legislatia locala cat si 

cea europeana si nu a gasit nicaieri prevederi despre componenta acestui pachet. 

„Este la latitudinea autoritatilor locale si a furnizorilor indicati sa decfineasca 

componenta pachetului”. 

      La solicitarea domnului primar, domnul Mihail Vacaru face cateva precizari 

legate de acest program si anume ca la baza derularii lui stau Ordonanta de 

urgenta si Normele de aplicare  ale acesteia. ”Normele de aplicare spun foarte 

clar care este componenta acestui pachet alimentar, gramajul la fiecare tip de 

produs de la care nu se poate face rabat, inclusiv retetele care se folosesc precum 

si produsele care sunt interzise de exemplu aditivii alimentari sunt interzisi, 

sarurile sunt interzise. Ceea ce au solicitat consiliile de administratie ale 

unitatilor de invatamant sunt niste produse generice produsele care vor fi incluse 

in pachete vor fi doar acelea acceptate de normele care s-au pus la dispozitie de 

Ministerul Educatiei impreuna  cu  Ministerul Sanatatii”. 

    Domnul consilier George Balan adreseaza o intrebare si anume daca pachetele 

care vor fi distribuite ar putea contine si data ambalarii nu doar data expirarii,  

care este procedura  cu copii care tin post sau sunt vegani sau copiii cu 

intoleranta la anumite alimente. 

   Domnul  Mihai Bârjoveanu dă citire articolului 1, alin. 4  din Ordonanta 77 : 

”La cererea motivată a părinţilor/reprezentantului legal, formulată în scris şi 

susţinută de un document-suport, înregistrată la secretariatul unităţii de 

învăţământ în care este înmatriculat preşcolarul/elevul, preşcolarii şi elevii care, 

din considerente de natură medicală, culturală sau religioasă, nu pot beneficia de 

masa caldă sau, după caz, de pachetul alimentar vor beneficia de produse 

alimentare adecvate situaţiei acestora, în limita valorii zilnice prevăzute la alin. 

(1). În cazul preşcolarilor şi elevilor care din considerente de natură culturală 

sau religioasă nu pot beneficia de masa caldă sau, după caz, de pachetul 

alimentar, documentul-suport este reprezentat de declaraţia pe propria 

răspundere a părinţilor/reprezentantului legal.” In baza acestei prevederi legale, 
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parintii  sau reprezentantii legali ai copiilor trebuiau sa formuleze cereri scrise la 

secretariatul unitatii de invatamant , cereri suntinute de documente  pentru a 

putea fi luate in calcul la stabilirea componentelor pachetului alimentar. 

Astfel de situatii nu au fost raportate de consiliile de administratie. Parintii 

aveau stiinta de aceasta procedura deoarece programul este in derulare de 3 ani. 

Domnul viceprimar Radu Constantin Samson mentioneaza ca legea du prevede 

tipuri de produse care sa fie incluse in pachetul alimentar n si lasa la aprecierea 

autoritatii administratiei locale sau a Consiliilor de administratie sa stabileasca 

lista de produse alimentare3 

   Domnul consilier Dragos Viorel Morosanu intreaba conform caror studii 

declaram ca branza topita este un aliment nociv .Atata timp cat produsul este pe 

piata la vanzare fiind comercializat in toate magazinele alimentare si 

supermaketurile inseamna ca intruneste toate normele unui produs alimentar. 

Faptul ca un medic nutritionist a avut o parere despre acest produs nu poate 

generaliza si spune ca produsul alimentar este nociv. Considera ca se fac prea 

multe discutii nejustificate pe aceasta tema si de fapt nu este vorba decat despre  

a ajuta niste copii cu un pachet alimentar 

       Urmarea a supunerii la vot amendamentul a fost respins cu 1 vot 

”pentru”, 1 vot ”impotriva si 12 abtineri. 

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost aprobat cu 14 voturi 

”pentru”. 

  

 Nemaifiind alte intervenţii, dnul preşedinte Adrian Alin Tanase declară 

închise lucrările şedinţei. 

 

 

PREŞEDINTE DE ŞEDINŢĂ                                          

     Consilier,                 Secretarul general al municipiului Roman 

      Adrian-Alin TĂNASE                             Gheorghe CARNARIU 


